

[View this email in your browser](#)

[Français](#)



IDRC | CRDI

International Development Research Centre
Centre de recherches pour le développement international



Innovating for Maternal and Child Health in Africa (IMCHA)



A unique design to improve maternal and child health policies and programs in Africa

This perspective article highlights IMCHA unique model that included health policy and research organizations (HPROs). Read more on how these evidence champions play a pivotal role in bridging the research-policy gap.

[LEARN MORE](#)

Research in action



Burkina Faso's promising strategy against malaria

There is good news from Burkina Faso's fight against malaria. Funded by IMCHA, a team from Burkina Faso and Canada is exploring how, in just four years, a district has cut in half the number of cases of malaria in young children. Identifying the drivers of success can help others replicate it.

[LEARN MORE](#)

News

IMCHA model presented at the Tanzania Canada Research Partnership symposium



Senior Program Specialist Sana Naffa presented the IMCHA model at the fifth [Tanzania Canada Research Partnership](#) symposium in Mwanza, Tanzania in March. She highlighted how IMCHA's design promotes knowledge sharing and collaboration to address knowledge gaps and to foster action by policy and decision-makers at country, regional, and global levels. The

symposium provides a platform for cross-learning and exchange between Tanzanian and Canadian stakeholders, including major implementing partners in Tanzania and Global Affairs Canada and Canadian High Commission representatives.

Knowledge Brief Series on Gender and CRVS



CENTRE OF EXCELLENCE
for CRVS Systems

The Centre of Excellence for Civil Registration and Vital Statistics Systems ([CoE-CRVS](#)) launched the new [Knowledge Brief Series on Gender and CRVS](#) in partnership with Open Data Watch. The series

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[Translate ▼](#)

challenges, shares case studies, and proposes solutions. Three briefs will be published throughout 2019, each containing four peer-reviewed papers. The [first knowledge brief](#) explores the importance of CRVS for the Sustainable Development Goals and for other global commitments to gender equality.

How can health systems engage communities to achieve universal health coverage?



The [African Population and Health Research Center](#) (APHRC) as part of the Eastern Africa Health Policy Research Organisation Consortium in the IMCHA Initiative convened a symposium titled “How can health systems engage communities to achieve universal health coverage?” at the [Africa Health Agenda International](#)

[Conference](#) in Kigali, Rwanda, on March 7. Members from APHRC, Jimma University, BRAC Uganda, and the Kenyan parliament shared experiences of working with community health workers and discussed the role of legislatures in supporting these kinds of efforts to sustainably achieve universal health coverage.

Featured publications

The impact of universal home visits with pregnant women and their spouses on maternal outcomes: a cluster randomised controlled trial in Bauchi State, Nigeria

Produced by IMCHA's research team in Bauchi State, this article presents some of the findings from their study of universal home visits — with and without soap opera video-drama clips.

[LEARN MORE](#)

Talking health: trusted health messengers and effective

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[Translate ▼](#)

In Southwest Ethiopia

To inform safe motherhood research interventions, teams from Jimma University in Ethiopia and Dalhousie University in Halifax explored community perceptions on modes of delivery of credible messages in rural Ethiopia.

[LEARN MORE](#)

Innovating for Maternal and Child Health in Africa

The Innovating for Maternal and Child Health in Africa initiative seeks to improve maternal, newborn, and child health outcomes by strengthening health systems, using primary healthcare as an entry point. This seven-year, \$36 million initiative is funded by the Canadian Institutes of Health Research, Global Affairs Canada, and IDRC.

Copyright ©2019 International Development Research Centre. All rights reserved.

Our address:

International Development Research Centre
Head Office
150 Kent Street, Ottawa, Ontario, Canada, K1P 0B2
PO Box 8500 Ottawa, Ontario, Canada K1G 3H9

Tel. (+1) 613-236-6163

www.idrc.ca/imcha

[Subscribe](#) or [Unsubscribe from this list](#)

Any comments? Write to imcha@idrc.ca

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#)



[English](#)

**IDRC | CRDI****Canada**

International Development Research Centre
Centre de recherches pour le développement international

Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique (ISMEA)



Un concept unique pour améliorer les politiques et les programmes de santé maternelle et infantile en Afrique

Cet article met en lumière le modèle unique d'ISMEA qui comprend deux organismes de recherche et de politiques de la santé (ORPS). Apprenez-en davantage sur la façon dont ces champions des données probantes jouent un rôle essentiel pour combler l'écart entre la recherche et les politiques.

[EN SAVOIR PLUS](#)

La recherche en action

[Subscribe](#)
[Past Issues](#)
[Translate ▼](#)


Credit: Luc SERME

Burkina Faso pour éradiquer le paludisme

La lutte contre le paludisme au Burkina Faso procure de bonnes nouvelles. Financé par ISMEA, une équipe du Burkina Faso et du Canada explore comment un district a réduit de moitié les cas de paludisme chez les jeunes enfants en seulement 4 ans. L'identification des facteurs de succès pourrait aider d'autres à reproduire ces effets.

[EN SAVOIR PLUS](#)

Nouvelles

Le modèle d'ISMEA présenté au symposium du partenariat de recherche Tanzanie-Canada



Credit: Gifries Shabani

Sana Naffa, Spécialiste de Programme Principale, a présenté le modèle d'ISMEA au cinquième symposium du [partenariat de recherche Tanzanie Canada](#) à Mwanza, Tanzanie, en mars. Elle a expliqué comment le concept d'ISMEA favorise le partage des connaissances et la collaboration afin de combler les lacunes en matières de connaissances et de favoriser l'action des

décideurs aux niveaux national, régional et mondial. Le symposium offre une plateforme d'apprentissage mutuel et d'échange entre les intervenants tanzaniens et canadiens, y compris les principaux partenaires de mise en œuvre en Tanzanie, ainsi qu'Affaires Mondiales Canada et les représentants du haut-commissariat du Canada

Synthèses de connaissances sur le genre



LE CENTRE D'EXCELLENCE
sur les systèmes ESEC

Le Centre d'excellence pour les systèmes d'enregistrement et de statistiques de l'état civil ([ESEC](#)) a lancé une [nouvelle série de synthèses de connaissances](#) sur le genre et les systèmes ESEC

en partenariat avec Open Data Watch. Cette série vise à faire progresser la compréhension des avantages et des obstacles à l'enregistrement civil pour les femmes, les filles, et autres population vulnérables. Elle met également de l'avant les

La [première synthèse de connaissances](#) explore l'importance des systèmes ESEC pour les objectifs de développement durable et pour d'autres engagements mondiaux en faveur de l'égalité des sexes.

Comment les systèmes de santé peuvent-ils mobiliser les communautés pour parvenir à une couverture sanitaire universelle?



Le [African Population and Health Research Center](#) (APHRC), membre du consortium formant l'organisation de recherche sur les politiques de santé en Afrique de l'Est dans le cadre de l'initiative IMCHA, a organisé un symposium intitulé « Comment les systèmes de santé peuvent-ils mobiliser les communautés pour obtenir une couverture de santé universelle? » à la conférence internationale [Africa Health Agenda](#) tenu en mars à Kigali, Rwanda. Des membres de l'APHRC, de l'Université Jimma, de BRAC Ouganda, et le Parlement kényan ont partagé leurs expériences de travail avec les agents de santé communautaires et discuté du rôle des législatures dans le soutien de ce genre d'efforts pour parvenir durablement à une couverture sanitaire universelle.

Publications en vedette

The impact of universal home visits with pregnant women and their spouses on maternal outcomes: a cluster randomised controlled trial in Bauchi State, Nigeria

Produit par l'équipe de recherche d'ISNEA dans l'État de Bauchi, cet article présente quelques-uns des résultats de son étude sur les visites universelles à domicile - avec et sans vidéoclip de type soap-opera.

EN SAVOIR PLUS

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[Translate ▼](#)

Ways of conveying health messages for rural mothers in Southwest Ethiopia

Pour informer la recherche interventionnelle sur la maternité sécuritaire, des équipes de l'Université Jimma en Éthiopie et de l'Université Dalhousie à Halifax ont exploré les perceptions de la collectivité sur les modes de diffusion de messages crédibles en Éthiopie rurale.

[EN SAVOIR PLUS](#)

Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique

L'initiative Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique cherche à améliorer la santé des mères, des nouveau-nés et des enfants en renforçant les systèmes de santé, avec comme point d'insertion les soins de santé primaires. Cette initiative de 36 millions de dollars sur sept ans est financée par les Instituts de recherche en santé du Canada, Affaires mondiales Canada et le CRDI.

© 2019 Centre de recherches pour le développement international. Tous droits réservés.

Notre adresse :

Centre de recherches pour le développement international
Siège
150, rue Kent, Ottawa, Ontario, Canada K1P 0B2
CP 8500, Ottawa, ON, Canada K1G 3H9

Tél. : (+1) 613-236-6163

www.idrc.ca/ismea

[S'abonner](#) ou [se désabonner](#) de cette liste

Des commentaires ? Écrivez à imcha@crdi.ca

Vous voulez changer la façon dont vous recevez ces courriels ?

Vous pouvez [mettre à jour vos préférences](#)

